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Stadsfullmäktige § 68 16.09.2020

Mötets laglighet och beslutförhet

FM § 68

Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.

 ---
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Stadsfullmäktige § 69 16.09.2020

Protokolljusterare

FM § 69

Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Mia-Leena Aitokari och
Timo Noroviita.

 ---
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Stadsfullmäktige § 70 16.09.2020

Hederstecken

185/01.02.03/2019

FM § 70
 Republikens president har 6.12.2019 på förslag av Lovisa stad

beviljat följande hederstecken;

 Finlands Lejons ordens förtjänstkors, stadsstyrelsens ordförande
Mia Heijnsbroek-Wiren

 Medalj av I klass med guldkors av Finlands Vita Ros orden,
stadsfullmäktigeledamot Pertti Lohenoja

 Medalj av Finlands Vita Ros orden, förtroendevalda Auli
Lehto-Tähtinen

 Medalj av I klass med guldkors av Finlands Vita Ros orden, lektor
Leif Holmberg

 Medalj av I klass med guldkors av Finlands Vita Ros orden,
kommunikations- och marknadsföringssakkunnig Jaana Laine

 Medalj av I klass med guldkors av Finlands Vita Ros orden,
sjukskötare Ann-Britt Boxberg

 Medalj av I klass av Finlands Vita Ros orden, jobbcoach Kirsi
Kippola

 Medalj av Finlands Vita Ros orden, museiassistent Carina Nygård

 Beslut: Stadsfullmäktiges ordförande och stadsdirektören tilldelade
mottagarna de hederstecken som republikens president hade
beviljat 6.12.2019.

  Paus klockan 18.30-18.51.

 ---
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Grundtrygghetsnämnden § 72 13.08.2020
Stadsstyrelsen § 217 24.08.2020
Stadsfullmäktige § 71 16.09.2020

Att ändra grundavtalet för Kårkulla samkommun

623/00.04.01/2020

GN 13.08.2020 § 72

Beredning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn 040 570 82
07  

Det gällande grundavtalet för Kårkulla samkommun trädde i kraft
1.1.2011. Samkommunen har väntat på social- och
hälsovårdsreformen och därför skjutit upp uppdatering av
grundavtalet. På grund av att social- och hälsovårdsreformen har
skjutits upp föreslår samkommunen nu att grundavtalet ska ändras.

Grundavtalet kan ändras om minst två tredjedelar av
medlemskommunerna understöder en ändring. För närvarande
finns det 33 medlemskommuner, det vill säga det behövs ett
godkännande från 22 kommuner för att ändra grundavtalet.
Dessutom ska det sammanlagda antalet svenskspråkiga invånare i
de kommuner som godkänner ändringen vara minst hälften av det
sammanräknade antalet svenskspråkiga invånare i samtliga
medlemskommuner (57 § i kommunallagen). 

Samkommunen begär av medlemskommunerna ett beslut om att
godkänna ändringen av grundavtalet senast 30.9.2020. Det nya
grundavtalet träder i kraft när samkommunsfullmäktige
konstaterar att ett tillräckligt antal medlemskommuner har godkänt
det. Avtalet träder i kraft dock tidigast 1.1.2021 

Bilaga 1, Grundavtal Kårkulla samkommun

Föredragning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder  

Förslag: Grundtrygghetsnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att det ändrade grundavtalet för Kårkulla
samkommun godkänns.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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STST § 217
 Bilaga nr 2:
 Grundavtal Kårkulla samkommun

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att det ändrade
grundavtalet för Kårkulla samkommun godkänns.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 71
 Bilaga nr 1:
 Grundavtal Kårkulla samkommun

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att det ändrade grundavtalet för Kårkulla
samkommun godkänns.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 231 07.09.2020
Stadsfullmäktige § 72 16.09.2020

Delårsrapport januari–juni 2020

780/02.02.02/2020

STST § 231
 Beredning: ekonomichef Fredrik Böhme

 Utfallet under januari–juni för Lovisa stad och Affärsverket
Lovisa Vatten uppvisar ett sammanlagt cirka 2,5 miljoner euro
underbalanserat resultat. Enligt prognosen kommer resultatet vid
utgången av 2020 att vara cirka

 -3,2 miljoner euro. Affärsverkets utfall för hela året kommer att
vara budgetenligt. Resultatet för januari–juni 2020 uppgår till
cirka 55 000 euro. 

 Ekonomin påverkas i år i synnerhet av att både intäkter och
avgifter avviker från det budgeterade. På intäktssidan kommer
man i synnerhet se underskridning inom betalningsintäkter, cirka
0,8 miljoner euro. Inom utgifterna verkar det i första grad
förekomma överskridning inom sakkunnigtjänster, men å andra
sidan underskrider utgifterna för personalkostnadernas del det
budgeterade. Inom skatteintäkter prognosticeras en underskridning
på cirka 0,7 miljoner euro jämfört med budgeten. Detta beror
närmast på koronaviruspandemin och den betydligt ökade
arbetslöshetsgraden. Å andra sidan har man prognosticerat en
betydande ökning i statsandelarna för hela året på grund av statens
koronastödspaket.

 Utfallet och prognos för hela staden, centralerna och Affärsverket
Lovisa Vatten samt kommentarerna i anknytning till dem och en
översikt över investeringarna och personalnyckeltalen finns i
bilagan.

 De mål för allmänna förvaltningen och koncernförvaltningen som
är bindande i förhållande till stadsstyrelsen rapporteras i samband
med delårsrapporten.

 Bilaga nr 1.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen antecknar delårsrapporten för januari–juni 2020 för
kännedom och framlägger den vidare stadsfullmäktige för
kännedom.

 Paragrafen justeras omedelbart.
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Beslut: Ekonomichef Fredrik Böhme presenterade delårsrapporten för
stadsstyrelsen.

  Beslut enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 72
 Bilaga nr 2.

Förslag: Stadsfullmäktige antecknar delårsrapporten för januari–juni 2020
för kännedom.

Beslut: Antecknades för kännedom.

 ---
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Stadsstyrelsen § 172 22.06.2020
Stadsfullmäktige § 63 09.07.2020
Stadsstyrelsen § 220 24.08.2020
Stadsfullmäktige § 73 16.09.2020

Remissdebatt om beredningen av budgeten 2021

618/02.02.00/2020

STST § 172
 Beredning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom och ekonomichef

Fredrik Böhme

 Stadsstyrelsen godkände 8.6.2020 § 141 anvisningarna för
planeringen av budget och ekonomiplan 2021–2023.

 Enligt kommunallagen ska fullmäktige före utgången av året
godkänna en budget för kommunen för det följande kalenderåret
med beaktande av kommunkoncernens ekonomiska ansvar och
förpliktelser. I samband med att budgeten godkänns ska
fullmäktige också godkänna en ekonomiplan för tre eller flera år
(planperiod). Budgetåret är planperiodens första år. Budgeten och
ekonomiplanen ska göras upp så att kommunstrategin genomförs
och förutsättningarna för skötseln av kommunens uppgifter
tryggas. I budgeten och ekonomiplanen godkänns målen för
kommunens och kommunkoncernens verksamhet och ekonomi.
Ekonomiplanen ska vara i balans eller visa överskott. Ett
underskott i kommunens balansräkning ska täckas inom fyra år
från ingången av det år som följer efter det att bokslutet
fastställdes. Kommunen ska i ekonomiplanen besluta om
specificerade åtgärder genom vilka underskottet täcks under den
nämnda tidsperioden. Budgeten ska innehålla de anslag och
beräknade inkomster som uppgifterna och verksamhetsmålen
förutsätter samt en redogörelse för hur finansieringsbehovet ska
täckas. Anslag och beräknade inkomster kan tas in till brutto- eller
nettobelopp.

 Budgeten och ekonomiplanen består av en driftsekonomi- och
resultaträkningsdel samt en investerings- och finansieringsdel.
Planeringsperioden sträcker sig över åren 2021–2023. Lovisa stads
och Affärsverket Lovisa Vattens bokföringsmässiga resultat i
bokslutet 2019 var 9,2 miljoner euro underbalanserat, och stadens
och vattenaffärsverkets sammanräknade balansräkning uppvisar
ett ackumulerat överskott på 2,0 miljoner euro. Budgetutfallet för
2020 är fastställt till -3,7 miljoner euro. Utfallet för januari–april
2020 visar ett negativt resultat på ca 2,4 miljoner euro och är på en
lite bättre nivå än utfallet för samma tidsperiod 2019. Beaktande
det utmanande ekonomiska läget är det ytterst viktigt att sträva
efter att det budgeterade underskottet inte ökar.
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 Det har varit ytterst utmanande att få budgeten och ekonomiplanen
i balans. För att uppnå detta har vi varit tvungna att inleda
uppgörandet av ett balanseringsprogram och
samarbetsförhandlingar. Målsättningen är att uppnå bestående
inbesparingar på 3 miljoner euro på årsnivå jämfört med bokslutet
2019. De kommunala avtalsöverenskommelserna som uppnåddes i
slutet av maj 2020 medför löneförhöjningar, vilka på årsnivå höjer
lönekostnaderna med ungefär 1,5 miljoner euro. Dessa
förhöjningar är inte beaktade i de ovannämnda inbesparingarna.
De centralvisa ramarna och mer detaljerade anvisningar för
planeringen finns i bilagan.

 Bilaga nr 8.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag:  Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige, att stadsfullmäktige på
basis av anvisningarna för planeringen av budget och ekonomiplan
2021-2023 för en remissdebatt om beredningen av budgeten för år
2021.

Beslut: Beslut enligt förslaget.

  Ungdomsfullmäktiges representant avlägsnade sig från
sammanträdet klockan 19.15.

 ---

FM § 63
 Bilaga nr 5.

Förslag: Stadsfullmäktige för en remissdebatt om beredningen av budgeten
för år 2021 på basis av anvisningarna för planeringen av budget
och ekonomiplan 2021–2023.

Beslut: Ledamot Tom Liljestrand föreslog att ärendet bordläggs till
följande sammanträde.

  Ledamot Pertti Lohenoja understödde ledamot Tom Liljestrands
förslag.

  Förslaget godkändes enhälligt.

  Ärendet bordlades.

 ---
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STST § 220
 Bilaga nr 4.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige på basis av
anvisningarna för planeringen av budget och ekonomiplan
2021–2023 för en remissdebatt om beredningen av budgeten för år
2021.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 73
 Bilaga nr 3.

Förslag: Stadsfullmäktige på basis av anvisningarna för planeringen av
budget och ekonomiplan 2021–2023 för en remissdebatt om
beredningen av budgeten för år 2021.

Beslut: Stadsfullmäktige förde en remissdebatt på basis av anvisningarna
för planeringen av budget och ekonomiplan 2021–2023 om
beredningen av budgeten 2021.

  Behandlingen av ärendet inleddes med gruppanföranden, varefter
ledamöterna förde fram sina synpunkter och gav vägkost inför
budgetberedningen 2021. 

  Ordförande konstaterade att SFP-gruppen hade meddelat att
gruppen 1.9.2020 hade bytt gruppordförande. Det nya presidiet för
gruppen är följande:

 Gruppordförande: Lotte-Marie Uutinen
 Första vice ordförande: Jonna Hinttaniemi
 Andra vice ordförande: Eva Sederholm
 Gruppsekreterare: Maria Grundström

 ---
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Stadsstyrelsen § 232 07.09.2020
Stadsfullmäktige § 74 16.09.2020

Att bevilja Oy Apotti Ab proprieborgen

444/02.02/2020

STST § 232
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

Bakgrund

 Stadsfullmäktige i Lovisa stad beslutade 15.4.2020 § 18 om
anslutning till klient- och patientdatasystemet Apotti.

 I samband med att Oy Apotti Ab upptar lån behöver
Kommunfinans Abp ett specificerat beslut av stadsfullmäktige i
Lovisa stad om borgen för Oy Apotti Ab:s lån.

Nuläge

 Efter stadsfullmäktiges beslut har Lovisa stad blivit delägare i Oy
Apotti Ab (ägarandel 1,03 %) och avtalet om anslutning till klient-
och patientdatasystemet Apotti har undertecknats.

 Oy Apotti Ab:s verksamhet finansieras huvudsakligen genom
placeringar i fonden för fritt inbetalt eget kapital samt genom
långfristiga lån, som återgäldas i form av fakturerade
avskrivningskostnader efter att systemet tagits i bruk.

 En förutsättning för att ansluta sig till delägare av Apotti och till
användare av klient- och patientdatasystemet är att varje delägare i
Oy Apotti Ab förbinder sig till att placera i fonden för inbetalt fritt
eget kapital och beviljar bolaget en proprieborgen som motsvarar
ägarens ägarandel. För detta redogörs även i beredningstexten för
stadsfullmäktiges beslut 15.4.2020 § 18.

 Lovisa stad är förpliktad att betala den förutsatta separata
fondplaceringen som avgift för anslutningen till Oy Apotti Ab.
Anslutningsavgiften uppgår till 701 455,00 euro och betalas
månatligen i jämnstora avbetalningar från och med tidpunkten för
ibruktagandet fram till 10/2028. Oy Apotti Ab bokför
anslutningsavgiften i sin helhet i en sådan fond för inbetalt fritt
eget kapital som avses i 8 kap. 2 § i aktiebolagslagen.
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Proprieborgen

 Då stadsfullmäktige i april fattade beslut om anslutningen till
klient- och patientdatasystemet Apotti, uppskattades Lovisa stads
borgensansvar uppgå till 2 800 000 euro, dock så att stadens
proprieborgen aldrig överstiger den del av bolagets totala
lånebelopp som enligt stadens ägarandel tillhör staden.
Proprieborgen uppgår efter precisering till 2 895 000 euro.

 De övriga delägarna i Oy Apotti Ab har fattat motsvarande beslut
om borgen enligt sin ägarandel.

Förutsättningar för att bevilja borgen

 Enligt 129 § 1 mom. i kommunallagen får lån, borgen eller annan
säkerhet som beviljats av kommunen inte äventyra kommunens
förmåga att svara för sina lagstadgade uppgifter. Kommunen får
inte bevilja lån, borgen eller annan säkerhet om de är förenade
med en betydande ekonomisk risk. Kommunens intressen ska
tillgodoses med tillräckliga motsäkerheter. Enligt det andra
momentet i denna paragraf får kommunen bevilja en
sammanslutning som bedriver verksamhet i ett konkurrensläge på
marknaden borgen eller annan säkerhet för en skuld eller annan
förbindelse endast om sammanslutningen hör till
kommunkoncernen eller om den kontrolleras av kommunerna eller
av kommunerna och staten tillsammans. Vid beviljandet av borgen
ska kommunen dessutom beakta bestämmelserna om förbjudet
statsstöd i artiklarna 107 och 108 i fördraget om Europeiska
unionens funktionssätt.

 Den borgen som föreslås beviljas bedöms inte äventyra stadens
förmåga att svara för sina lagstadgade uppgifter. Borgensvaret är
inte heller förenat med en sådan betydande ekonomisk risk som
avses i kommunallagen med hänsyn till bolagets syfte och det
faktum att bolagets ägare endast består av offentliga samfund, vars
likviditet inte kan anses vara förknippat med kreditrisk. Den
eventuella ekonomiska risken kan hanteras med en motsäkerhet.
Oy Apotti Ab bedriver ingen verksamhet i konkurrensläge på
marknaden, utan bolaget har grundats enkom för att åt sina ägare
producera en tjänst som baserar sig på ägarnas gemensamma
datasystemupphandling.

 För att tillgodose behovet av motsäkerheter för ägarna är en
utomstående sakkunnig i färd med att på uppdrag av Oy Apotti Ab
uppdatera bolagets säkerhetsvärde sedan nya delägare anslutits.
Syftet är att som motsäkerhet söka företagsinteckning i bolagets
egendom för samtliga ägare med lika förmånsrätt under hösten
2020. Den företagsinteckning som ställs som motsäkerhet kommer
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att kunna sökas som motsäkerhet i förhållande till ägarnas
ägarandel för de borgen som samtliga ägare beviljat och med lika
förmånsrätt för alla ägare. Oy Apotti Ab har redan tidigare, innan
anslutningen av nya ägare våren 2020, beställt en utomstående
bedömning av säkerhetsvärdet för den del av bolagets egendom i
vilken företagsinteckning kan fastställas. Då beräknades Oy Apotti
Ab:s säkerhetsvärde uppgå till 162 miljoner euro. Vad gäller den
borgen som är föremål för detta beslut förbehåller sig staden rätten
att kräva tilläggssäkerheter i det fallet att bolagets ägarunderlag
förändras märkbart.

 Beviljandet av borgen till Oy Apotti Ab omfattar inte förbjudet
statsstöd, eftersom alla kriterierna för statsstöd inte uppfylls. Det
är fråga om att bevilja borgen för ett bolag som grundats av
offentliga samfund i syfte att sköta en av samfundens uppgifter i
anknytning till ordnandet av social- och hälsovård. Bolaget har
som syfte att producera tjänster i anslutning till klient- och
patientdatasystem enligt självkostnadsprincipen endast åt sina
ägare. Upphandlingen av klient- och patientdatasystemet har
konkurrensutsatts genom ett förfarande enligt lagen om offentlig
upphandling, och i upphandlingsdokumenten specificerades de
andra offentliga samfund som genom ett ramavtal och antagning
som delägare kan ta i bruk systemet. Bolagets verksamhet bedrivs
inte alls på konkurrensutsatta marknader, utan bolaget har
grundats enkom för att producera en tjänst åt sina ägare utgående
från ägarnas gemensamma datasystemupphandling. Enligt det
ovanstående bedriver Oy Apotti Ab inte ekonomisk verksamhet
med tanke på bestämmelserna för statsstöd.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad beslutar

a) bevilja Oy Apotti Ab en proprieborgen på högst 2 895 000 euro för
vidareutveckling av klient- och patientdatasystemet för att täcka de
lån som bolaget tar ut och räntorna på lånen, dröjsmålsräntorna och
eventuella indrivningskostnader
 borgens giltighetstid har begränsats så att borgen endast är i kraft

till 31.12.2028

b) kräva att Oy Apotti Ab, i enlighet med det som framförs i
beredningen, gör en företagsinteckning (Oy Apotti Ab, 2699989-5)
som motsäkerhet för de borgen som ägarna beviljar

c) att staden förbehåller sig rätten att kräva fler säkrande motsäkerheter i
det fallet att bolagets ägarunderlag förändras så att över hälften av
dess aktier övergår till en ny ägare eller syftet med dess verksamhet
(producera åt sina ägare tjänster i anknytning klient- och
patientdatasystem inom social- och hälsovården) förändras till följd
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av den pågående servicestrukturreformen

d) att man för de enskilda proprieborgen som beviljas Oy Apotti Ab kan
under de omständigheter som nämns i punkt c) årligen ta ut en
borgensprovision om minst 0,5 %, vilken uträknas utifrån det
lånekapital per 31.12 som finns kvar av det lån som omfattas av
borgensansvaret och vilken betalas före utgången av påföljande
januari månad

e) konstatera att de övriga ägarna av Oy Apotti Ab har beviljat
proprieborgen för det totala lånebeloppet i förhållande till sin
ägarandel.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 74

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att

a) Lovisa stad beviljar Oy Apotti Ab en proprieborgen på högst 2 895
000 euro för vidareutveckling av klient- och patientdatasystemet för
att täcka de lån som bolaget tar ut och räntorna på lånen,
dröjsmålsräntorna och eventuella indrivningskostnader
 Borgens giltighetstid har begränsats så att borgen endast är i

kraft till 31.12.2028

b) Lovisa stad kräver att Oy Apotti Ab, i enlighet med det som framförs i
beredningen, gör en företagsinteckning (Oy Apotti Ab, 2699989-5)
som motsäkerhet för de borgen som ägarna beviljar

c) Lovisa stad förbehåller sig rätten att kräva fler säkrande motsäkerheter
i det fallet att bolagets ägarunderlag förändras så att över hälften av
dess aktier övergår till en ny ägare eller syftet med dess verksamhet
(producera åt sina ägare tjänster i anknytning klient- och
patientdatasystem inom social- och hälsovården) förändras till följd av
den pågående servicestrukturreformen

d) man för de enskilda proprieborgen som beviljas Oy Apotti Ab kan
under de omständigheter som nämns i punkt c) årligen ta ut en
borgensprovision om minst 0,5 %, vilken uträknas utifrån det
lånekapital per 31.12 som finns kvar av det lån som omfattas av
borgensansvaret och vilken betalas före utgången av påföljande
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januari månad

e) Dessutom konstateras stadsfullmäktige att de övriga ägarna av Oy
Apotti Ab har beviljat proprieborgen för det totala lånebeloppet i
förhållande till sin ägarandel.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragragfen justerades omedelbart.

 ---
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Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 86 25.06.2020
Stadsstyrelsen § 181 02.07.2020
Stadsfullmäktige § 61 09.07.2020
Stadsstyrelsen § 210 10.08.2020
Stadsfullmäktige § 75 16.09.2020

Försäljningspriserna för tomterna på bostadsmässområdet

626/10.00.02/2020

NLIN § 86

Beredning: markanvändningsingenjör Tero Taivassalo, tfn 040
182 85 49.

Lovisa stad har upprättat Drottningsstrandens nya detaljplan. För
att tomterna på mässområdet kan lediganslås och senare säljas
eller utarrenderas måste man besluta om försäljningspriserna för
tomterna på området.

Det är inte möjligt att arrendera tomter med egen strand. Annars
kan man antingen köpa eller arrendera en tomt. Tomtens
årsarrende är (5) procent av försäljningspriset.

Om staden säljer alla tomter, får staden 3 237 000 euro från
tomterna.

Bilaga 54 tomtkarta

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag:
Närings- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen
och vidare stadsfullmäktige att Lovisa stad säljer och utarrenderar
tomterna i bostadsmässområdet med följande priser:

Kvarter Tomtnummer Försäljningspris, € Årsarrende, €
1054 1 275 000 13 750 

2.1 307 000 15 350 
2.2 275 000 13 750 

1055 1 150 000 7 500
2 150 000 7 500
3 säljs ej 400
4 82 000 4 100

1056 1 55 000 2 750
2 55 000 2 750
3 55 000 2 750
4 55 000 2 750
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5 55 000 2 750
6 149 000 7 450
7 149 000 7 450

1057 1 134 000 6 700
5.1 säljs ej 850
5.2 säljs ej 850
5.3 säljs ej 850
5.4 säljs ej 850
5.5 säljs ej 850
5.6 säljs ej 850
5.7 säljs ej 850
5.8 säljs ej 850
5.9 säljs ej 850

1058 2 87 500 arrenderas ej
3 81 500 arrenderas ej
4 27 500 1 375

1059 1 29 500 1 475
2 32 500 1 625
3 36 500 1 825
4 32 500 1 625

1060 1 48 000 2 350
1061 1 92 500 arrenderas ej

2 92 500 arrenderas ej
3 92 500 arrenderas ej
4 92 000 arrenderas ej
5 53 000 2 650
6 135 000 arrenderas ej

1062 1 113 000 arrenderas ej
2 117 000 arrenderas ej
3 129 000 arrenderas ej

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag.

Paragrafen justerades omedelbart.

EJ OFFENTLIG!

 ---

STST § 181
 Bilaga nr 3:
 tomtkarta

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad säljer och
utarrenderar tomterna i bostadsmässområdet med följande priser:
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Kvarter Tomtnummer Försäljningspris, € Årsarrende, €
1054 1 275 000 13 750 

2.1 307 000 15 350 
2.2 275 000 13 750 

1055 1 150 000 7 500
2 150 000 7 500
3 säljs ej 400
4 82 000 4 100

1056 1 55 000 2 750
2 55 000 2 750
3 55 000 2 750
4 55 000 2 750
5 55 000 2 750
6 149 000 7 450
7 149 000 7 450

1057 1 134 000 6 700
5.1 säljs ej 850
5.2 säljs ej 850
5.3 säljs ej 850
5.4 säljs ej 850
5.5 säljs ej 850
5.6 säljs ej 850
5.7 säljs ej 850
5.8 säljs ej 850
5.9 säljs ej 850

1058 2 87 500 arrenderas ej
3 81 500 arrenderas ej
4 27 500 1 375

1059 1 29 500 1 475
2 32 500 1 625
3 36 500 1 825
4 32 500 1 625

1060 1 48 000 2 350
1061 1 92 500 arrenderas ej

2 92 500 arrenderas ej
3 92 500 arrenderas ej
4 92 000 arrenderas ej
5 53 000 2 650
6 135 000 arrenderas ej

1062 1 113 000 arrenderas ej
2 117 000 arrenderas ej
3 129 000 arrenderas ej

  Paragrafen justeras omedelbart.
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Beslut: Projektchefen och infrastrukturchefen deltog som inbjudna i
föredragningen av ärendet. 

  Beslut enligt förslaget. 

  Paragrafen justerades omedelbart. 

  Paus klockan 19.25–19.40.

 ---

FM § 61
 Bilaga nr 3:
 tomtkarta

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad säljer och utarrenderar
tomterna i bostadsmässområdet med följande priser:

Kvarter Tomtnummer Försäljningspris, € Årsarrende, €
1054 1 275 000 13 750 

2.1 307 000 15 350 
2.2 275 000 13 750 

1055 1 150 000 7 500
2 150 000 7 500
3 säljs ej 400
4 82 000 4 100

1056 1 55 000 2 750
2 55 000 2 750
3 55 000 2 750
4 55 000 2 750
5 55 000 2 750
6 149 000 7 450
7 149 000 7 450

1057 1 134 000 6 700
5.1 säljs ej 850
5.2 säljs ej 850
5.3 säljs ej 850
5.4 säljs ej 850
5.5 säljs ej 850
5.6 säljs ej 850
5.7 säljs ej 850
5.8 säljs ej 850
5.9 säljs ej 850

1058 2 87 500 arrenderas ej
3 81 500 arrenderas ej
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4 27 500 1 375
1059 1 29 500 1 475

2 32 500 1 625
3 36 500 1 825
4 32 500 1 625

1060 1 48 000 2 350
1061 1 92 500 arrenderas ej

2 92 500 arrenderas ej
3 92 500 arrenderas ej
4 92 000 arrenderas ej
5 53 000 2 650
6 135 000 arrenderas ej

1062 1 113 000 arrenderas ej
2 117 000 arrenderas ej
3 129 000 arrenderas ej

Beslut: Ledamot Kari Hagfors föreslog att 1) samtliga tomter ska vara
säljbara och inte arrenderas och att 2) priset för tomten 1061-5 ska
vara 83 000 euro.

  Ledamot Katja Pekkola understödde bägge ledamot Kari Hagfors
förslag.

Omröstning 1)
  Utgångsförslaget JA 31 röster
  Ledamot Kari Hagfors förslag 1) NEJ 4 röster

 Utgångsförslaget förblev i kraft.

Omröstning 2)
  Utgångsförslaget JA 28 röster
  Ledamot Kari Hagfors förslag 2) NEJ 7 röster

 Utgångsförslaget förblev i kraft.

  Beslut enligt förslaget.

  Stadsarkitekten, planeraren, projektchefen och infrastrukturchefen
avlägsnade sig från sammanträdet klockan 18.51.

 ---

STST § 210
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 I den av stadsfullmäktige godkända pristabellen för tomterna i
bostadsmässområdet finns på raderna 2, 3, 5 och 6 fel vilka kräver
korrigering av teknisk natur. Felen gäller numreringen av kvarter
och tomter. I tomtkartan som varit bilaga till ärendet är
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uppgifterna korrekta. De korrigerade uppgifterna i tabellen har
märkts ut genom att understrecka dem.

Kvarter Tomtnummer Försäljningspris, € Årsarrende, €
1054 1 275 000 13 750 
1051 2 307 000 15 350 
1054 2 275 000 13 750 
1055 1 150 000 7 500

3 150 000 7 500
2 säljs ej 400
4 82 000 4 100

1056 1 55 000 2 750
2 55 000 2 750
3 55 000 2 750
4 55 000 2 750
5 55 000 2 750
6 149 000 7 450
7 149 000 7 450

1057 1 134 000 6 700
5.1 säljs ej 850
5.2 säljs ej 850
5.3 säljs ej 850
5.4 säljs ej 850
5.5 säljs ej 850
5.6 säljs ej 850
5.7 säljs ej 850
5.8 säljs ej 850
5.9 säljs ej 850

1058 2 87 500 arrenderas ej
3 81 500 arrenderas ej
4 27 500 1 375

1059 1 29 500 1 475
2 32 500 1 625
3 36 500 1 825
4 32 500 1 625

1060 1 48 000 2 350
1061 1 92 500 arrenderas ej

2 92 500 arrenderas ej
3 92 500 arrenderas ej
4 92 000 arrenderas ej
5 53 000 2 650
6 135 000 arrenderas ej

1062 1 113 000 arrenderas ej
2 117 000 arrenderas ej
3 129 000 arrenderas ej
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 Bilaga nr 4.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del de tekniska korrigeringarna i
tabellen och framför korrigeringarna att godkännas av
stadsfullmäktige.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 75
 Bilaga nr 4:
 tomtkarta

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad säljer och utarrenderar
tomterna i bostadsmässområdet med följande priser:

Kvarter Tomtnummer Försäljningspris, € Årsarrende, €
1054 1 275 000 13 750 
1051 2 307 000 15 350 
1054 2 275 000 13 750 
1055 1 150 000 7 500

3 150 000 7 500
2 säljs ej 400
4 82 000 4 100

1056 1 55 000 2 750
2 55 000 2 750
3 55 000 2 750
4 55 000 2 750
5 55 000 2 750
6 149 000 7 450
7 149 000 7 450

1057 1 134 000 6 700
5.1 säljs ej 850
5.2 säljs ej 850
5.3 säljs ej 850
5.4 säljs ej 850
5.5 säljs ej 850
5.6 säljs ej 850
5.7 säljs ej 850
5.8 säljs ej 850
5.9 säljs ej 850

1058 2 87 500 arrenderas ej
3 81 500 arrenderas ej
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4 27 500 1 375
1059 1 29 500 1 475

2 32 500 1 625
3 36 500 1 825
4 32 500 1 625

1060 1 48 000 2 350
1061 1 92 500 arrenderas ej

2 92 500 arrenderas ej
3 92 500 arrenderas ej
4 92 000 arrenderas ej
5 53 000 2 650
6 135 000 arrenderas ej

1062 1 113 000 arrenderas ej
2 117 000 arrenderas ej
3 129 000 arrenderas ej

Beslut: Ledamot Kari Hagfors föreslog att

1) samtliga tomter ska vara säljbara och inte arrenderade
2) priset för tomten 1061-5 ska vara 83 000 euro.

  Ledamot Antti Hovi understödde ledamot Kari Hagfors båda
förslag.

Omröstning:
  Bottenförslag, JA, 27 röster
  Hagfors motförslag, NEJ, 7 röster

Frånvarande 1
 Utgångsförslaget förblev i kraft.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 19 15.04.2020
Stadsstyrelsen § 211 10.08.2020
Stadsfullmäktige § 76 16.09.2020

Att avstå från att anordna bostadsmässa på grund av den kritiska ekonomisituationen,
fullmäktigemotion

343/02.02.02/2020

FM § 19
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Att avstå från att anordna bostadsmässa på grund av den
kritiska ekonomisituationen

 Lovisa stads ekonomi har under de senaste åren rentav kraschat.
Balansräkningen uppvisade ännu 2017 ett överskott på 17,9
miljoner euro. Förlusten 2018 uppgick till 6,7 miljoner euro och
2019 till rentav 9,1 miljoner euro, vilken är den största förlusten i
stadens historia. I två år har alltså överskottet på 17,9 miljoner
euro minskat med 15,8 miljoner euro. Som besparing förblir för
kommande år 2,1 miljoner euro. När man vet att den budgeterade
förlusten för 2020 är 3,8 miljoner euro, vilken knappast kommer
att räcka med hänsyn till de åtgärder som ska vidtas,
coronavirussituationen och de kommunprognosförluster som
staten uppskattat, är man redan på minussida mer än vad de
nuvarande kalkylerna, 1,7 miljoner euro, uppvisar. Staden var
tvungen att redan i februari lyfta ett tilläggslån på 14 miljoner euro
för att täcka ekonomin. Coronaviruspandemin kommer att påverka
de kommande åren och pandemins konsekvens är en recession.
Enligt prognoserna kommer Finlands BNP att sjunka med 5–12
procent och det förväntas också en internationell recession.
Internationella valutafonden (IMF) prognostiserar den värsta
ekonomiska recessionen sedan den stora depressionen på
1930-talet.

 Staden har 2018 ingått ett avtal med Andelslaget Finlands
Bostadsmässa om att arrangera en bostadsmässa i Lovisa 2023.
Enligt avtalet ansvarar mässorten på sin bekostnad för planeringen
av markanvändningen och byggandet enligt den tidtabell och
omfattning som mässan förutsätter. Dessutom anställer mässorten
den personal som behövs för att genomföra mässan. Till den
heltidsanställda personalen hör bland annat en projektchef (som
redan anställts), en projektkoordinator, en informatör och en
områdesövervakare. Alla dessa utgör fasta kostnader för staden.

 Andelslaget Finlands Bostadsmässa har rätt att avsluta avtalet och
de skyldigheter som anknyter till detta om det är uppenbart att det
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inte är möjligt att genomföra mässan på ett lyckat sätt.
Avtalsparterna har inga skyldigheter eller vitesskyldigheter
gentemot varandra i en dylik situation där avtalet avslutas. 

Därför föreslår vi undertecknade att

 staden på grund av Lovisa stads katastrofala ekonomisituation
omedelbart inleder förhandlingar med Andelslaget Finlands
Bostadsmässa. Staden ska lyfta fram stadens förlustbringande år
och de ekonomiska risker som bostadsmässarrangemangen medför
på grund av coronaviruspandemin och recessionen och att
mässarrangemangen hotar ordnandet av basservicen. Staden ska
föreslå att bostadsmässan inte ska arrangeras i Lovisa 2023.

 Bilaga nr 1.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

STST § 211
 Beredning och föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

 Motionären föreslår att Lovisa stad skulle avstå från att anordna
bostadsmässa på grund av den kritiska ekonomiska situationen i
Lovisa.

 Det stämmer att stadens ekonomi drastiskt har förändrats på de
senaste tre åren. Den huvudsakliga orsaken är en kraftig nedgång i
samfundsskatteintäkter, som har sin bakgrund i
företagsstruktureringar inom elbranschen, och ett ovanligt lågt
elpris under 2010-talets senare hälft. Till det kommer ytterligare
en minskande befolkning som beror på den ofördelaktiga
demografiska situationen i Finland, och således berör så gott som
hela landet.

 Med tanke på att en av de mest centrala utmaningarna för Lovisa
är att locka till sig inflyttning och sträva efter att
befolkningsmängden inte minskar utan ökar, är bostadsmässan av
en central strategisk betydelse. För att kunna växa bör det finnas
bostäder och för att locka nya invånare ska det helst finnas en stor
bredd på olika typer av bostäder. Området som planeras för
bostadsmässan är på många sätt unikt och kan erbjuda sådana
former av boende som inte står till buds idag.

 Under det första kvartalet har Lovisa stads ekonomi utfallit i
enlighet med budgeten. Det måste dock konstateras att
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coronapandemin inte i särskilt hög grad ännu påverkade i mars
och att den ännu kan komma att försämra situationen för året
2020. Den allmänna uppskattningen är dock att pandemin kommer
att vara över inom ett år och påverkar med största sannolikhet inte
direkt mer år 2023. Den ekonomiska nedgång som pandemin
åstadkommit blir långvarig, men att bo tryggt, lönsamt och bra
kommer att höra till det sista som människor ger avkall på. Där
ska Lovisa erbjuda fina möjligheter.

 Att ordna själva bostadsmässan kostar inte särskilt mycket, till
exempel hittills i år är utgifterna under 100 000 euro. Den stora
kostnaden är att bygga infrastruktur för en ny stadsdel, en kostnad
som vore så gott som densamma även om området inte skulle
tjäna som plats för Finlands Bostadsmässa 2023. Däremot är
bostadsmässan ett evenemang som årligen lockar en ansenlig
mängd besökare och ger omfattande synlighet i media. Det är en
fråga om en betydande marknadsföringskampanj, vilket är precis
det som en ort som Lovisa nu behöver. Lovisa har en god
boendemiljö och högklassig service att erbjuda, men staden är inte
tillräckligt känd. Med bostadsmässan sätter vi Lovisa på kartan till
ett mycket konkurrenskraftigt pris. Slutligen är det skäl att nämna
att besökarna på förra årets bostadsmässa i Kouvola använde 12,3
miljoner euro i staden, varav 7,2 miljoner utanför mässområdet.
Att ordna bostadsmässan skulle innebära en omfattande
ekonomisk injektion åt hela staden.

 Bilaga nr 5.

Förslag: Stadsstyrelsen beslutar föreslå stadsfullmäktige att motionen
föranleder inga åtgärder och att motionen konstateras vara
slutbehandlad.

Beslut: Ledamot Veli-Matti Mettinen framförde som motförslag att staden
inte anordnar bostadsmässa 2023 utan inleder förhandlingar med
Andelslaget Finlands Bostadsmässa om att med hänvisning till
stadens kritiska ekonomiska läge avstå från att anordna
bostadsmässan, och att detta framförs till stadsfullmäktige.

  Förslaget vann inte understöd.

  Beslut enligt förslaget.

  Ledamot Veli-Matti Mettinen meddelade avvikande mening till
protokollet.

 ---
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FM § 76
 Bilaga nr 5.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Ledamot Kari Hagfors gjorde följande motförslag:
  ”Staden inleder förhandlingar med organisationen för

bostadsmässan för att flytta fram bostadsmässan till 2026 på grund
av den nuvarande kritiska ekonomiska situationen samt på grund
av den eventuellt fortsatta coronaviruspandemin.”

  Ledamot Kari Hagfors motförslag understöddes av ledamöterna
Antti Hovi och Veli-Matti Mettinen.

Omröstning:
  Utgångsförslag JA, 28 röster
  Hagfors motförslag NEJ, 6 röster

Frånvarande 1
 Utgångsförslaget förblev i kraft.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 19 20.02.2019
Välfärdsnämnden § 29 10.04.2019
Välfärdsnämnden § 51 25.06.2019
Stadsstyrelsen § 205 12.08.2019
Stadsfullmäktige § 98 18.09.2019
Välfärdsnämnden § 66 10.06.2020
Stadsstyrelsen § 186 02.07.2020
Stadsfullmäktige § 77 16.09.2020

Att befria pensionärer och arbetslösa ifrån att betala avgift för stadens konditionssalar,
fullmäktigemotion

167/12.04.01/2019

FM § 19
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Att befria pensionärer och arbetslösa ifrån att betala avgift för
stadens konditionssalar

 Människans goda hälsa utgör grunden för välbefinnandet och
förebyggandet av sjukdomar. Att upprätthålla god fysisk kondition
förebygger många sjukdomar och har också inverkan på en lyckad
viktkontroll, att hålla blodtrycket under kontroll, att förebygga
hjärtsjukdomar och typ 2-diabetes osv. Påverkningarna är väldigt
mångsidiga. Staden har följande konditionssalar där man har
möjligheten att förbättra sin fysiska kondition: Idrottshallen,
Agricolahallen, Idrottspaviljongen, Valkom allaktivitetshus,
Brukets konditionssal och Fagerås. Alla de här salarna har en
gemensam nyckel vilket möjliggör att de kan utnyttjas effektivare i
enlighet med varje användares personliga situation.

 På grund av detta föreslår vi undertecknade att

både pensionärer (70-åriga) och arbetslösa befrias ifrån att
betala avgifter för stadens konditionssalar. Sålunda har
ifrågavarande bättre möjligheter att förbättra sin fysiska
kondition och till förebyggande hälsovård som har en klar
inverkan på att minska hälsovårdens totala kostnader.

 Bilaga nr 7.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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VFN § 29

Beredning: chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson,
tfn. 040 5684138.

Målsättningen för Lovisa stads idrottspolitiska program gällande
motion för äldre är att inverka på idrottstjänsternas innehåll, göra
idrottsanläggningarna och redskapen tillgängliga samt att öka
åldringarnas möjligheter att motionera på egen hand. 

Situationen för närvarande är följande: Servicehuset Esplanad och
Tasiahemmet i Tessjö har avgiftsfria seniorgym. Personer som
deltar i fritidstjänsternas ledda grupper har möjlighet att
avgiftsfritt få nyckel till stadens gym.  Staden uppbär inte salhyror
från föreningar som ordnar anpassad motion. Personer som fyllt
70 har har möjlighet att simma gratis under allmänna turer i
Servicehuset Esplands simbassäng.
Arbetslösa har rätt till en studiesedel på 100 € som bland annat
kan användas till medborgarinstitutens motionskurser.

Motionens kostnadsverkan är svår att bedöma. Inkomstbortfallet
bedöms vara liten.   

Föredragning: direktören för centralen för bildning- och välfärd
Kirsi Kinnunen tfn 0440 555 250.

Förslag: Välfärdsnämnden föreslår att pensionärer och arbetslösa beviljas
rätt att gratis använda stadens gym. 

Föredragande gjorde före behandlingen av ärendet följande
ändringsförslag:

Välfärdsnämnden beslutar, att lovisapensionärer som fyllt 70 år
och arbetslösa jobbsökande lovisabor, som uppvisar intyg från
TE-byrån befrias från att betala avgift för användning av stadens
konditionssalar från och med 1.9.2019.

Behandling:
Erika Kähärä föreslog att studeranden med studiekort befrias från
stadens konditionssalsavgifter.
Johanna Lönnfors understödde förslaget.

Under behandlingen drog Erika Kähärä tillbaka sitt förslag.

Beslut: Välfärdsnämnden beslöt enhälligt remittera ärendet till ny
beredning.

 ---
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VFN § 51

Om antalet 70-åringar och arbetslösa
 I Lovisa finns det nuvarande sammanlagt 216 pensionärer

som är 70 år, 175 personer som är 75 år och 138 personer
som är 80 år (Källa: Befolkningsregistercentralen 4.6.2019).
Det finns ungefär 130-200 personer som fyllt 70 år per
åldersklass beroende på åldern. 31.12.2018 fanns det 2 940
personer som var 70–100-åringar.

 Enligt uppgiften från Arbets- och näringsbyrån var
Lovisabor arbetslösa 3.6.2019 enligt nedanstående:
18–24-åringar 47 personer, 25–29-åringar 47 personer och
över 30-åringar 494 personer. Vid utgången av april 2019
var 211 personer långtidsarbetslösa. Sammanlagt uppgick
antalet arbetslösa till 606. Exaktare fördelning från Arbets-
och näringsbyrån finns som bilaga.

Om konditionssalarnas användare
Konditionssalarna har inga anställda så det är väldigt besvärligt att
få uppgifter om när konditionssalarnas användare besöker salarna.
Vad gäller avgifter för konditionssalarna är det också utmanande
att få uppgift om vem som är pensionär eller arbetslös. Det är
närmast skolorna som använder konditionssalarna dagtid.

Positiv särbehandling
Positiv särbehandling är ett tillvägagångssätt med vilket en person
eller en grupp stöds med speciella åtgärder om de utan dessa
riskerar att hamna i ojämlik ställning. Motionen gäller de
pensionärer som fyllt 70 och arbetslösa. Samhället har för deras
del bättre möjligheter att få tillbaka kostnader för
konditionssalsturer i form av minskade social- och hälsoutgifter.

Arbetslösheten inverkar skadligt både på hälsan och på välfärden.
Detta anknyter särskilt till förlängd arbetslöshet. Arbetslösa mår i
medeltal sämre och är sjukare än sysselsatta. Förlängningen av
arbetslösheten och upprepade perioder av arbetslöshet har
konstaterats att minska arbetsförmågan och öka dödligheten,
(https://thl.fi/fi/web/hyvinvointi-ja-terveyserot/eriarvoisuus/hyvinv
ointi/tyollisyys, på finska).

Betydelsen av en bra muskelkondition är också obestridlig för
seniorernas hälsa och välfärd. Den självständiga
funktionsförmågan är bra längre och hjälpbehovet minskar. 

Det är motiverat att följa konditionssalarnas användarantal,
användarnas besökstider och åldersfördelning med enkäter och
intervjuer i september 2019. Utifrån uppföljningen kan
välfärdsnämnden bereda ärendet för budgetbehandlingen 2020 och
beakta bland annat konditionssalarnas lugna tidpunkter,



LOVISA STAD PROTOKOLL 7/2020 34

Protokolljust.

skolelevernas användningsbehov och bedömningen av
påverkningarna.

Bifogat material:
 TE-toimisto 3.6.2019 - loviisalaiset työttömät työnhakijat

huhtikuussa 2019 (Arbets- och näringsbyrån 3.6.2019 -
arbetslösa arbetssökande i Lovisa i april 2019)

 Väestörekisteripoimintoja 4.6.2019: loviisalaiset 70-, 75- ja
80-vuotiaat postinumeroittain. (Urval från
Befolkningsregisteret 4.6.2019: 70-, 75- och 80 åriga
Lovisabor efter postnummerområde).

Förslag: Välfärdsnämnden beslutar ge det ovannämnda svaret med
anledning av motionen och skicka svaret till stadsstyrelsen och
stadsfullmäktige för behandling.

Beslut: Godkändes enligt förslaget.

Till protokollet antecknas att Reeta Rossi avlägsnade sig från
mötet kl. 18.50 under behandlingen av ärendet.

 ---

STST § 205
 Bilaga nr 8.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

  Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Beslut enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 98
 Bilaga nr 11.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Fullmäktigeledamot Kari Hagfors föreslog att ärendet remitteras
för ny beredning.
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  Fullmäktigeledamot Antti Hovi understödde fullmäktigeledamot
Kari Hagfors remitteringsförslag.

  Förslaget godkändes enhälligt.

  Ärendet remitterades för ny beredning.

 ---

VFN § 66
 Beredning: chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson tfn

040 568 4138.

Välfärdsnämnden behandlade Kari Hagfors budgetmotion att
befria pensionärer och arbetslösa ifrån att betala avgift för stadens
konditionssalar  då budgeten för år 2020 behandlades den
9.10.2019 (§ 78).

Välfärdsnämndens budgetförslag för år 2020 innehåller fri
användning av stadens konditionssalar  för 70 år fyllda
pensionärer från och med den 1.1.2020.

Föredragning: tf. direktören för centralen för bildning och välfärd
Timo Tenhunen 0440 555 332.

Förslag: Välfärdsnämnden beslutar ge följande svar med anledning av
motionen och skickar svaret till stadsstyrelsen och
stadsfullmäktige för behandling.

Välfärdsnämndens budget för år 2020 innehåller fri användning av
stadens konditionssalar  för 70 år fyllda pensionärer från och med
den 1.1.2020.

Beslutet har förverkligats.

Beslut: Godkändes enligt förslaget.

 ---

STST § 186
 Bilaga nr 5.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen beslutar föreslå stadsfullmäktige att svaret på
motionen godkänns och att motionen konstateras vara
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slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 77
 Bilaga nr 6.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 66 09.07.2020
Stadsstyrelsen § 222 24.08.2020
Stadsfullmäktige § 78 16.09.2020

Antalet fullmäktigeledamöter för den fullmäktigeperiod som inleds 1.6.2021,
fullmäktigemotion

675/00.00.01/2020

FM § 66
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Juha Karvonen) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Antalet ledamöter i fullmäktige under fullmäktigeperioden
som börjar 1.6.2021

 Antalet fullmäktigeledamöter stadgas exakt i kommunallagen.
Antalet fullmäktigeledamöter är direkt bundet till antalet invånare.

 Kommunstyrelsens minimistorlek beror på kommunens
invånarantal (enligt uppgifterna vid utgången av den 30 november
året före valåret).

 Om fullmäktige inte fattar något beslut om antalet ledamöter i
fullmäktige, ska det i lagen angivna minimiantalet ledamöter
väljas. Antalet ledamöter är alltid udda.

Antal invånare Antal ledamöter i fullmäktige minst
högst 5 000 13
5 001–20 000 27
20 001–50 000 43
50 001–100 000 51
100 001–250 000 59
250 001–500 000 (endast Esbo) 67
Över 500 000 
(endast Helsingfors)

79

Jag föreslår att det nuvarande antalet ledamöter i
stadsfullmäktige (35) minskas vid ingången av den
fullmäktigeperiod som börjar 1.6.2021 så att man vid
kommunalvalet 18.4.2021 väljer 27 ledamöter till fullmäktige,
vilket motsvarar det i kommunallagen angivna minimiantalet
ledamöter i fullmäktige för en kommun med 5 001–20 000
invånare.

 Bilaga nr 7.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.
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 ---

STST § 222
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Frågan om antalet ledamöter i fullmäktige är i första hand ett
politiskt beslut som stadsfullmäktige fattar inom ramen för
föreskrifterna i kommunallagen.

 Det finns inget hinder ur lagstiftningens eller förvaltningens
perspektiv för att fatta beslutet i enlighet med motionen.

 Stadsfullmäktiges beslut om ett större antal än minimiantalet eller
om att ändra det tidigare beslutet ska meddelas till
justitieministeriet senast före utgången av året före valåret, det vill
säga i detta fall senast 31.12.2020.

 Bilaga nr 5.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadsfullmäktige fattar
ett beslut om antalet ledamöter i fullmäktige för
fullmäktigeperioden som börjar 1.6.2021. 

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Stadsstyrelsen avlägsnade enhälligt meningen "Utgångsförslaget
utgörs av förslaget i fullmäktigemotionen om att välja 27
ledamöter till stadsfullmäktige" i beslutsförslaget.

  Beslut enligt det ändrade förslaget.

 ---

FM § 78
 Bilaga nr 7.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Ledamot Juha Karvonen föreslog att det nuvarande antalet
ledamöter i stadsfullmäktige (35) minskas vid ingången av den
fullmäktigeperiod som börjar 1.6.2021 så att man vid
kommunalvalet 18.4.2021 väljer 27 ledamöter till fullmäktige,
vilket motsvarar det i kommunallagen angivna minimiantalet
ledamöter i fullmäktige för en kommun med 5 001–20 000
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invånare.

  Förslaget understöddes av ledamot Janne Lepola.

  Ledamot Veli-Matti Mettinen gav ett motförslag enligt följande:
  ”Antalet fullmäktigeledamöter ska under fullmäktigeperioden som

inleds 1.6.2021 kvarstå på det nuvarande 35 ledamöter.”

  Ledamot Veli-Matti Mettinens motförslag understöddes av
ledamöterna Kari Hagfors, Pertti Lohenoja och Mia-Leena
Aitokari.

Omröstning:
  Karvonens förslag JA, 6 röster
  Mettinens motförslag NEJ, 28 röster

Frånvarande 1
 Beslut: antalet fullmäktigeledamöter ska under

fullmäktigeperioden som inleds 1.6.2021 kvarstå på det
nuvarande 35 ledamöter.

 ---
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Stadsfullmäktige § 79 16.09.2020

Reparation av taket i Valkom allaktivitetshus och uppgörande av en renoveringsplan
för byggnaden så fort som möjligt, fullmäktigemotion

826/10.03.02/2020

FM § 79
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Reparation av taket i Valkom allaktivitetshus och uppgörande
av en renoveringsplan för byggnaden så fort som möjligt

 Valkom allaktivitetshus färdigställdes 1985. Det brann dock ner
och ett nytt hus byggdes 1986. Huset har varit i bybornas aktiva
användning fram till denna dag. Dess fungerande delar inkluderar
skolans idrottssal, slöjdsalen, hälsovårdarens rum, fritidsväsendets
klubbrum, en läsesal och bokutlåning som drivs av byföreningen
samt olika hyresfaciliteter. Det finns en närmotionsplats på
gården. Nu har husets skick försämrats kraftigt och särskilt taket
behöver repareras omedelbart.

 Med anledning av detta och i och med att byggnaden ännu är i
aktivt bruk föreslår vi undertecknade att

taket på Valkom allaktivitetshus som är i riktigt dåligt skick
kommer att repareras snarast möjligt och att en grundlig
undersökning av husets skick också genomförs för att
säkerställa den framtida verksamheten.

 Bilaga nr 8.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---



LOVISA STAD PROTOKOLL 7/2020 41

Protokolljust.

Stadsfullmäktige § 80 16.09.2020

Avslutande av mötet

FM § 80

Beslut: Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 21.50.

 ---


